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Měsíční glosování
� Nulová sebereflexe. Radní odvo-

lali ředitele Brány Jihlavy Jakuba 
Demla. Ten na sociálních sítích rea-
goval příspěvkem, v němž sepsal jen 
úspěchy Brány pod jeho vedením a 
napsal, že mu byly házeny klacky 
pod nohy, aniž by někoho jmenoval. 
Je tedy jasné, že on je nejlepší, ale ti 
okolo to vůbec nechápou. 

� Město zdražilo daň z nemovitos-
ti. Nemusí se to líbit, ale je to jediná 
spravedlivá daň. Kdo nic nemá, nic 
neplatí.

� Po namalování modrých pru-
hů se ulice fakt vyprazdňují. Zažili 
jsme to nyní například v ulici Karo-
liny Světlé (zóna pro „celodenní par-
kování“ za 50 Kč), která je takřka 
prázdná, neboť se auta natlačila tam, 
kde je to ještě zadarmo. Co takhle 
pro dojíždějící zlevnit celodenní par-
kování, aby se naučili platit? Součas-
ná tisícovka měsíčně je pro mnohé 
opravdu hodně.  

� Víte, že modré pruhy nejsou 
jen výmyslem Jihlavy, ale používají 
je dokonce i v rakouském městečku 
Zell am See? 

� Krajští Piráti vítali v Jihlavě Den 
vodíku na Vysočině. Je to sice hezké 
a vodík máme všichni rádi, hlavně ve 
spojení s kyslíkem, ale k masovému 
rozšíření pro pohon v automobilech 
je to ještě o tisíc mil dál než ta elek-
tromobilita. 

� Po Františku Dohnalovi, který 
byl členem Kolegia NKÚ a dokon-
ce jeho prezidentem, se do Kolegia 
dostal opoziční jihlavský zastupitel 
Radek Rychnovský. Blahopřejeme!  

 -pk-
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Příznivci autobusů a trolejbusů si 
rozhodně přišli na své o víkendu 23. 
a 24. září. U příležitosti výročí 75 let 
provozu trolejbusů a 80 let autobusů 
v jihlavské MHD brázdila ulice Jihla-
vy historická vozidla.

Retrolinkami se bylo možné svézt 
oba dva dny. Některé autobusy vyrá-
běné v padesátých a šedesátých letech 
minulého století v Jihlavě dokonce 
ani nikdy nejezdily, jak řekl během 
nedělního dne otevřených dveří na 
Dopravním podniku jeho ředitel 
Radim Rovner.

Retro vozy přilákaly zájemce napříč 
generacemi. Starší ročníky zavzpomí-
naly, jaké to bylo cestovat autobusy, 
kdy se dveře po ukončení nástupu a 
výstupu sotva dovřely. Střední gene-
race poznávala trolejbusy, s nimiž jez-
dila do školy a ti nejmenší? Ti kolikrát 
nevěřili vlastním očím, že někdy ně-

co takového na jihlavských silnicích 
opravdu jezdilo.

„My pojedeme tím žlutým starým. 
Tím jezdil prej tatínek,“ vykládá na 
zastávce malý Ríša, který už nedočka-
vě vyčkává příjezdu své linky.

Některé jízdy byly opravdu doslo-
va zážitkové, když cestou po koči-
čích hlavách lidé, kteří v plném spo-
ji nechytli místo k sezení, skákali a 
lítali sem a tam. Všichni to ale brali 
s humorem.

Stejně jako cestující Katka, kterou 
pobavilo upozornění řidiče během 
jízdy retrovozem. „Najednou zavolal: 
Taaak a budeme vyrovnávat, všichni 
pojďte na levou stranu, ať se nepřevrá-
tíme,“ směje se řidičově hlášení mladá 
maminka, která s manželem a dvěma 
syny chodí na Dny otevřených dveří 
pravidelně. Oba její synové jsou totiž 
velkými fanoušky autobusů a trolej-

busů.
Blanka Pešoutová se synem Šimon-

kem se také vydali na dopravní pod-
nik jedním z historických autobusů. 
Na konečné zastávce se nejvíce těšili,  
až zajedou autobusem do mycí linky.

V neděli se to na konečné stani-
ci v jihlavském depu s přibývajícím 
časem plnilo lidmi víc a víc. Děti byly 
nadšené, že se například mohou posa-
dit za volant a alespoň na chvíli se stát 
řidičem - byť v nenastartovaném tro-
lejbuse.

Velkou atrakcí, rozhodně nejen pro 
nejmenší, byla realistická pojízdná 
miniatura trolejbusu 15 Tr, kterou 
z Brna přivezl zaměstnanec tamějšího 
Dopravního podniku Jakub Diviš. 

Po celou neděli byla jihlavská MHD 
pro cestující zdarma, a tak se není 
čemu divit, že vozidla byla většinou 
plná nadšených cestujících. -vd-

VELKÝ úspěch na dni otevřených dveří sklidila u dětí i dospělých zmenšenina trolejbusu 15 Tr, s níž její majitel a zhotovitel 
Jakub Diviš kroužil po Dopravním podniku pomocí dálkového ovládání.  Foto: Veronika Dawidowicz

Retrolinky přilákaly stovky lidí


